



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ရိုးမဘဏ် နှင့် MC Easy Microfinance ကုမ္ပဏီလီမိတက် တို့သည် မြန်မာကျပ်ငွေ ၄ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ ငွေကြေးသဘောတူညီမှု ၂ ခုကို လက်မှတ်ရေးထိုး

ယင်းငွေကြေးသဘောတူညီမှုဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးသည့် အဖွဲ့အစည်းနှစ်ခုသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဒေသ ၆ ခုတွင် အသေးစားလုပ်ငန်းရှင်များ နှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းငယ်များကို ချေးငွေရရှိစေရန်အတွက် အားပေးလုပ်ဆောင်ရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။

ရန်ကုန်၊ မြန်မာ။ ။ အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် - ရိုးမဘဏ် နှင့် MC Easy Microfinance ကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့ ပူးပေါင်း၍ စုစုပေါင်း မြန်မာကျပ်ငွေ ၈ ဘီလီယံ တန်ဖိုးရှိ (ငွေကြေးသဘောတူညီမှု တစ်ခုလျှင် မြန်မာကျပ်ငွေ ၄ ဘီလီယံ) ငွေကြေးသဘောတူညီမှု ၂ ခုကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ပထမဆုံးသော ငွေကြေးသဘောတူညီမှုကို စက်တင်ဘာလက အောင်မြင်စွာ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ဒုတိယမြောက်သဘောတူညီမှုကို အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ယခုငွေကြေးသဘောတူညီမှုများသည် Easy Microfinance ၏ လုပ်ငန်းများကို တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် ကူညီပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လူပေါင်း ၂၈,၀၀၀ ဦး၊ အထူးသဖြင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်ရန် အရင်းအနှီးလိုအပ်သော အသေးစား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ နှင့် စွန့်ဦးတီထွင်သူများ ကိုပို၍ ချေးငွေထုတ်ချေးပေးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ Easy Microfinance သည် လက်ရှိတွင် ရန်ကုန် ၊ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးများနှင့် မွန် နှင့် ကရင် ပြည်နယ်တို့တွင် ရုံးခွဲပေါင်း ၁၂ ခု ဖွင့်လှစ်ထားပြီး အသင်းသားပေါင်း ၇၀,၀၀၀ ကို ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိကာ စုစုပေါင်း ချေးငွေတန်ဖိုး မြန်မာကျပ်ငွေ ဘီလီယံပေါင်း ၂၀ ကျော်ဖြင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်လျက်ရှိသည်။ ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များအနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲ ၇၅ ခု ဖွင့်လှစ်ထားသည်။

"ပြီးခဲ့တဲ့တစ်နှစ်ပတ်လုံးငွေကြေးသဘောတူညီမှုတွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ ရိုးမဘဏ်ရဲ့ ၁၀ ခု မြောက် အသေးစား ငွေချေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်း တစ်ခုအဖြစ် Easy Microfinance က ပါဝင်လာတဲ့အတွက်ကြောင့် ရိုးမဘဏ်က ကျေနပ်ပီတိဖြစ်မိ ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ အသေးစားငွေချေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍကိုအထူး ကူညီအားပေးတဲ့ ဘဏ်တစ်ခု ဖြစ်တဲ့ ရိုးမဘဏ်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နဲ့ အသေးစားစွန့်ဦးလုပ်ငန်းတိုးတက်ရေး ကဏ္ဍများကို ပံ့ပိုးခြင်းမှ တစ်ဆင့် လူထောင်သောင်းပေါင်းများစွာရဲ့ လူနေမှုဘဝ ပိုမို တိုးတက်အောင် တိုက်ရိုက်ကူညီအားပေးတဲ့ ငွေကြေးကူညီမှုပေါင်း မြန်မာကျပ်ငွေ ၈၀ ဘီလီယံ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ Easy Microfinance နဲ့ ရိုးမဘဏ်ရဲ့ ပူးပေါင်းမှုဟာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရဲ့ နောက်ထပ်ခြေလှမ်းတစ်ခုအဖြစ် ထင်ဟပ်စေမှာ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု ရိုးမဘဏ်၏ Special Advisor to the Chairman & CEO ဖြစ်သူ Hal Boshier က ပြောသည်။

Easy Microfinance မှ ဝန်ဆောင်မှုပေးသော ချေးငွေများသည် လွယ်ကူလျင်မြန်စွာရယူနိုင်စေရန် နှင့် ပြန်လည်ပေးချေနိုင် စေရန် ဖန်တီးထားပြီး ချေးငွေရယူသူများ၏ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်နှင့် ပြန်လည်ပေးချေနိုင်စွမ်းကို အခြေခံ၍ ချေးငွေပမာဏကို သတ်မှတ်ထားပေးခြင်း ဖြစ်သည်။ Easy Microfinance ၏ ဝန်ဆောင်မှုများတွင် ငွေချေးယူသူ အဖွဲ့ဝင်များမှ တစ်ဦးအပေါ်တစ်ဦး အပြန်အလှန် အာမခံရန်လိုအပ်သည့် မြန်မာကျပ်ငွေ ၁၀ သိန်းပမာဏအထိ လိုအပ်ချက်ရှိသည့် စီးပွားရေး

လုပ်ငန်းငယ်များကို အဓိကထားသည့် အဖွဲ့လိုက်ချေးငွေ နှင့် မြန်မာငွေကျပ် သိန်း ၁၀၀ ပမာဏအထိ လိုအပ်ချက်ရှိသည့် အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို အဓိကထားသည့် တစ်ဦးချင်းချေးငွေများ ဟူ၍ ရှိသည်။ Easy Microfinance သည် အကျိုးအမြတ်အတွက် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်သည့် အသေးစားငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ကာ မတူညီသော ချေးငွေပုံစံနှစ်မျိုးကို ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းဖြင့် အသင်းသားများစွာ ကို ဝန်ဆောင်မှုပေးရန် ရည်ရွယ်သည်။

Easy Microfinance ၏ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Frank Snieders မှလည်း "ရိုးမဘက်နဲ့အတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခွင့် ရခြင်းဟာ Easy Microfinance ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့အပြင် အသေးစားလုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ လုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေဖို့၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေဖန်တီးပေးနိုင်ဖို့နဲ့ လူမှုဘဝတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေဖို့ အဓိကလိုအပ်ချက်ဖြစ်တဲ့ ချေးငွေဝန်ဆောင်မှုတွေကို ပိုမိုများပြားတဲ့ အသင်းသားတွေကို ပေးနိုင်လာစေမှာဖြစ်တဲ့အတွက် အခုလို ရိုးမဘက်နဲ့အတူ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကဏ္ဍမှာ တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ရခြင်းကို အလွန်ပင် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း" ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

###

ရိုးမဘက်အကြောင်း

၁၉၉၃ ခုနှစ်က စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် ရိုးမဘက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အတိုးတက်ဆုံးသော ပြည်တွင်း ပုဂ္ဂလိက ဘဏ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ နှစ်အနည်းငယ်ကြာပြီးနောက်မှာပင် ရိုးမဘက်သည် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ နည်းပညာ၊ ကော်ပိုရိတ် အုပ်ချုပ်ရေး စသည့် အဓိကကျသည့်အခန်းကဏ္ဍများတွင် မဟာဗျူဟာကျသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို သိသာစွာ လုပ်ကိုင်ခဲ့ သည်။ လက်ရှိတွင် ရိုးမဘက်သည် တန်ဖိုးအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များစာရင်းတွင် နံပါတ် (၄) နေရာ၌ ရပ်တည် နေပြီး ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၅၅ ဘဏ်ကို ဖွင့်လှစ်ထားသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရိုးမဘက်သည် နိုင်ငံတကာငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော International Finance Corporation (IFC) မှ ပထမဆုံး တိုက်ရိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော ဘဏ်တစ်ခု ဖြစ်လာပြီး Credit Risk Management ၊ Finance ၊ Treasury ၊ Product Development တို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန်၊ New Core Banking System ကို အသုံးပြုနိုင်ရန် IFC ၏ သုံးနှစ်တာကာလအတွက် အကြံပေးမှု များ ပြုလုပ်သည့်အကူအညီကို ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ၇၇မနီနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီတစ်ခုဖြစ်သော GIZ မှလည်း နည်းပညာ အထောက်အကူများ ရရှိခဲ့ပြီး အသေးစားအလတ်စားလုပ်ငန်းများသို့ ချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တိုးတက်မှုများ ရရှိခဲ့ ကာ လုပ်ငန်းများ ချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီ တယ်လီနောနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းသို့ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် Wave Money ကို ပူးတွဲ တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ရိုးမဘက်သည် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် LIFT နှင့် လက်တွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် လယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍအတွက်လည်း တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းလယ်ယာ စီးပွားကဏ္ဍအတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ RaboBank ကလည်း နည်းပညာအထောက်အပံ့များ ကူညီလျက်ရှိသည်။ ရိုးမ ဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

Easy Microfinance အကြောင်း

Easy Microfinance သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လတွင် အသေးစားငွေရေးကြေးရေးလုပ်ငန်းလိုင်စင် ရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလတွင် လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ လုပ်ငန်းများတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ရှယ်ယာရှင်များ ဖြစ်သော Meridian Capital နှင့် Delta Capital တို့မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅ သန်း ရှယ်ယာထည့်ဝင်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပြီး ကုမ္ပဏီဆက်လက်ကြီးထွားလာစေရန် ဆက်လက်ပံ့ပိုးပေးမည့် အစီအစဉ်များရေးဆွဲကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ Easy Microfinance သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အသေးစားငွေရေး ကြေးရေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် အကြီးဆုံးသောအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်လာစေရန် ရည်ရွယ်ထားရှိသည့်အညီ ချေးငွေများကို မြန်ဆန်ထိရောက်စွာ ထုတ်ချေးပေးနိုင်မည့် နည်းပညာများကိုအသုံးပြုထားသော အသင်းသားဗဟိုပြုနည်းစနစ်ဖြင့် အခြားအဖွဲ့အစည်းများနှင့် မတူညီကွဲပြားစွာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော ပထမသက်တမ်း ၂ နှစ်အတွင်း ချေးငွေပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ ကျော်၊ စုစုပေါင်း ချေးငွေပမာဏ မြန်မာငွေကျပ် ၁၁၀၀၀၀၀ ကျော်ကို ထုတ်ချေးပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယခုလက်ရှိ

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဒေသ ၆ ခုတွင် အသင်းသားပေါင်း ၇၀၀၀၀ ခန့်၊ ချေးငွေစုစုတန်ဖိုး မြန်မာကျပ်ငွေ ဘီလီယံပေါင်း ၂၀ ခန့်ဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

ရိုးမဘဏ်

မေဦး

Head of Communication and Marketing, Yoma Bank.

မိုဘိုင်းလ်ဖုန်း +၉၅ ၉ ၇၇၁၀၀၀၇၁၊ +၉၅ ၉ ၉၆၇၀၀၀၇၁

အီးမေးလ် mayoo@yomabank.com

Easy Microfinance

မိုင်ကေသူဘို

ESG Officer, Easy Microfinance.

မိုဘိုင်းလ်ဖုန်း +၉၅ ၉ ၉၆၉ ၇၀၁ ၇၆၆

အီးမေးလ် mai.kay@easy.com.mm

ပုံ(၁)



Frank Snieders, Managing Director, MC Easy Microfinance Company Limited နှင့် Hal Boshier, Advisor to the Chairman and CEO of Yoma Bank တို့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၀ ရက်နေ့က သဘောတူညီစာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးစဉ်။

ပုံ (၂)



၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်နေ့က ရေးထိုးခဲ့သော ငွေကြေးကူညီထောက်ပံ့ခြင်း ဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ် ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားတွင် ရှိမောက်နှင့် MC Easy Microfinance Company Limited တို့၏ အဖွဲ့လိုက် ဓာတ်ပုံရိုက်ကူးစဉ်။